
 
 

Nieuwsbrief no. 8, december 2023 
 

Voorwoord 
Het zijn de laatste dagen van 2023. De kerstdagen zijn achter de rug en we maken ons op voor een 

afscheid van het oude jaar en de start van het nieuwe jaar. Op die overgang van oud naar nieuw 

sturen we u een nieuwsbrief. Dat kan want we hebben nieuws, namelijk een verslag van onze 

gezamenlijke bestuursvergadering. Een vergadering waarin de evaluatie van onze open clubshow van 

18 november jongsleden centraal stond. 

Bovendien biedt deze nieuwsbrief ons de kans om u veel heil en zegen voor 2024 toe te wensen. En 

dat we samen een vruchtbaar fok- en tentoonstellingsseizoen mogen meemaken. 

 

Veel leesplezier, 

Namens de besturen van KV Trynwâlden en PKV Burgum e.o. 

Wiebren de Jong 

 

Verslag bestuursvergadering KV Trynwâlden en PKV Burgum e.o. 

Op woensdagavond 27 december kwamen de besturen van Trynwâlden en Burgum samen: Lucas 

Talsma, Reinder Prins, Johannes Dijkstra, Tonnie Bakker, Johannes Looijenga, Jan Posthumus en 

Wiebren de Jong. Helaas moest Fokke van der Veen afzeggen in verband met ziekte van zijn moeder. 

Belangrijkste onderwerp van vanavond vormt de evaluatie van de 79ste Tytsjerksteradielshow van 18 

november jl. Bijzonder is de vergaderlocatie: Lucas heeft ons uitgenodigd in bibliotheek/ 

multifunctioneel centrum ‘De Bân’ te Gytsjerk. 

 

Omstreeks 20.00 uur heet Lucas ons welkom. We zitten er allemaal klaar voor. Wat heeft ieder 

bestuurslid gezien als ‘tops en tips’ van onze eerste gezamenlijke kleindierenshow? Omdat we nu toch 

bij elkaar zijn lopen we ook een paar andere gesprekspunten van één of van beide besturen langs. 

Allereerst bespreken we het wel en wee in beide clubs. Her en der weten we dat er zorg en verdriet is 

onder onze leden. Vooral in deze donkere dagen van achter- en vooruitkijken voelt verlies en afnemen 

van krachten nóg duidelijker.   

Lucas vertelt kort over zijn reis naar Australië op bezoek bij hun dochter. De hele maand november 

vertoefde Lucas in het bijzondere land. Uitermate verrijkend! De eerste twee weken na terugkomt 

wilde hij wel op z’n knieën terug: heerlijke temperaturen in Australië ten opzichte van het dagenlange 

hondenweer in Fryslân. 

We bespreken het verslag van de gezamenlijke bestuursvergadering van 13 september 2023, de 

voorbereiding van onze clubshow. Ook is er verslag van gezamenlijke ledenvergadering van 18 

oktober, die eveneens in het teken stond van de voorbereiding op de 79ste Tytsjerksteradielshow. In 

het verslag was vergeten dat deze ledenvergadering plaatsvond in mfc ‘De Balstien’ te Noardburgum. 

Verder zijn er geen opmerkingen bij de verslagen. 

Er zijn een aantal nummertjes van onze tatoeëertang kapot en dat geeft al geruime tijd beperkingen 

tijdens de werkzaamheden van Tonnie. Reinder gaat op zoek naar vervanging. Vlot lopen we een 

aantal (oude) mutaties door in ons ledenbestand. Deze wijzigingen zijn al gedeeld in de twee 

nieuwsbrieven van september, de nieuwsbrief van oktober en van eind november. Zowel de 

vereniging van Trynwâlden als die Burgum moesten ‘geloven’ aan de zgn. UBO- registratie van de 

Kamer van Koophandel. Ook voor PKV ‘Burgum e.o.’ is dat nu geregeld. Wiebren brengt ter sprake 

dat we aan de slag moeten met de KLN- lidmaatschappen van onze leden. Lidmaatschap van onze 

verenigingen hebben we over het algemeen helder: we weten hoe lang onze leden lid zijn van resp. 



Trynwâlden en Burgum en kunnen daar op inspelen als iemand bijv. 25 of 50 jaar lid is. Moeilijker 

wordt het bij het lidmaatschap van de KLN of haar rechtsvoorlopers. Het blijkt dat de KLN niet bijhoudt 

wanneer iemand lid is geworden van de KLN. Veelal loopt dit lidmaatschap parallel aan het 

lidmaatschap van de eigen vereniging. Maar niet als bijv. een lid zich op een bepaald moment 

inschrijft bij een andere vereniging. En dus kunnen de plaatselijke verenigingen dan niet inspelen op 

bijv. een 40- jarig jubileum. Dat is soms pijnlijk, maar feitelijk moeten de leden ons melden dat ze 25, 

40, 50 of 60 jaar lid zijn van de KLN. Dan kunnen wij een bijbehorend speldje aanvragen en op een 

gepast moment, bijv. tijdens een ledenvergadering of clubshow uitreiken. We proberen er toch wat 

meer greep op te krijgen en Jan Posthumus gaat er mee aan de slag. 

Johannes Looijenga heeft begin november een vraag gesteld aan de KLN over dieren in de C- klasse. 

Deze dieren moeten minimaal 16 weken oud zijn. Nu hangt het natuurlijk af van het moment van 

geboorte van het dier en de showdatum hoe oud een konijn is. Het maakt immers verschil of het konijn 

begin juli of eind juli geboren is. Voorafgaande aan onze clubshow van 18 november had Johannes 

hierover een mailwisseling met een inzender. Duidelijk werd in ieder geval dat we tijdens de volgende 

open clubshow in 2024 alle konijnen van de 5de, de 6de en de 7de maand in mogen schrijven. 

Tenslotte bespreken we tijdens het agendapunt ‘ingekomen stukken’ nog de NBS- nieuwsbrief. We 

zenden deze duivennieuwsbrief door naar onze duivenhouders. Via mailverkeer met de KLN is 

duidelijk dat één van de leden van PKV ‘Burgum e.o.’ 75 jaar lid is van de KLN. Voor hem ligt geen 

speldje meer klaar, maar een tegeltableau. Tonnie gaat het regelen en we hopen het tableau uit te 

reiken tijdens een gezamenlijk moment. 

 

Dan zijn we toe aan de financiële afwikkeling van onze 79ste Tytsjerksteradielshow. Burgum fungeerde 

deze show als ponghâlder en Jan Posthumus heeft alles keurig op papier gezet. Het blijkt dat we bijna 

€ 3500,00 aan inkomsten hadden. Prachtig daarbij is de opbrengst van sponsoren van ruim € 700,00 

en het draaiend rad tijdens de het middagprogramma van onze show: € 127,00. Met dank aan Fokke 

(draaiend rad) en Jan (advertenties) die erg hun best hebben gedaan op dit terrein. Wel stellen we 

vast dat we m.b.t. de advertenties meer structuur en menskracht behoeven. 

Bij de uitgaven vallen de kosten voor de tien keurmeesters op, maar daar hebben we ook veel voor 

terug ontvangen: een vlot verlopen keuring en volop aandacht van de keurmeesters voor de fokkers. 

Meevallers zitten in de huur van de vrachtauto en de kosten van de lunch. Tegenvaller is de hoge 

huur van de sporthal: ruim 600 euro. Een sporthal die we beslist niet kwijt willen, maar toch willen we 

in gesprek met de gemeente of we deze kosten kunnen drukken. Reinder gaat actie ondernemen, 

m.n. gericht op de uren van de vrijdag waarbij we de zaal feitelijk slechts van 13.00 – 19.00 uur 

gebruiken.  

Al met al bedragen de kosten ongeveer € 2700,00, wat leidt tot een positief resultaat van bijna 800 

euro. Mooi, prachtig! Vooraf was afgesproken dat KV Trynwâlden een bedrag beschikbaar had om bij 

te dragen in de kosten. Echter, er zijn dus geen kosten. We filosoferen nog kort over de vraag hoe we 

volgend jaar, de 80ste Tytsjerksteradielshow, het positieve saldo terug kunnen brengen naar onze 

inzenders en leden.  

 

Na deze positieve financiële evaluatie bespreken we de inhoudelijke kant. Johannes Looijenga had 

vooraf inzenders en keurmeesters gevraagd om te reageren op onze showdag. Er klinken een aantal 

belangrijke ‘tops’ of positieve, gunstige punten. We zetten ze op een rijtje: 

- De bijpraat- en voorbereidingsledenvergadering van 18 oktober in mfc ‘De Balstien’ te 

Noardburgum. Deze startbijeenkomst houden we er volgend jaar in omdat dan vlot en vaardig 

taken verdeeld kunnen worden en enthousiasme aangeboord wordt. 

- De inzet en organisatie van tentoonstellingssecretaris Johannes Looijenga met als back-up 

Johannes Dijkstra. Johannes L. leidde de organisatie zo soepel en met zo veel oog voor elk detail 

langs de klippen van de 79ste Tytsjerksteradielshow dat een verhitte en spannende lijfelijke 

vergadering één – twee weken voor de daadwerkelijke show onnodig bleek. Alles was door 

Johannes geregeld, in kannen en kruiken via zijn dagelijkse appjes en e-mails. Zonder dat er in 

de apps iets doorklonk van onrust, onzekerheid, komt dit wel goed. Johannes was als een spin in 

het web of als een vis in de golven van het tentoonstellingswater. 



- Het nieuwe elan, het enthousiasme, het opschudden van vaste routines wat ontstond door de 

samenwerking van beide clubs. Er was sprake van wederzijds vertrouwen, van elkaar opbouwen 

als bestuurders. Een boost voor beide clubs. 

- Het prachtige aantal inzenders: goh, niet verwacht en van heinde en verre gekomen. 

- Het klaarmaken van de show op de middag van 17 november. Om 13.00 uur konden we direct 

los. Met dank aan Gauke de Vries, onze chauffeur en Fokke van der Veen. Zoveel hulp. Hoewel 

Trynwâlden een beperkt aantal leden heeft, waren ze ‘manmachtig’ aanwezig. Onder strakke 

leiding van Tonnie werden de kooien geconcentreerd opgebouwd. Om vier ’s middags, na twee 

keer koffie/ thee, stond alles in de steigers, wachtend op de eerste dieren. 

- De mogelijkheid om vrijdagmiddag/ begin van de avond in te kooien. 

- Een prima ontvangst op 18 november van alle inzenders door Jan Posthumus en Frans van 

Loenen: soepel, vaardig, alles lag klaar, up-to-date gemaakt door Johannes Dijkstra. 

- Het samen koffie- of theedrinken bij de start van de dag: keurmeesters, inzenders, bestuursleden 

rond de tafels met daarop gratis koffie en koek. Ontmoeten, herkennen, bijpraten….en dan een 

vlotte, vliegende start van de keuring middels een paar gloedvolle welkomswoorden, inclusief een 

helder tijdsschema voor de dag. Opdracht: rustig aan, maar half 3 zitten we klaar voor de 

eindkeuring. 

- Een prachtig keurmeestercorps van lieve mensen overal uit den lande. Met dank aan Reinder en 

Johannes die zo vroegtijdig keurmeesters hadden benaderd om naar Noardburgum te komen. 

- De hele dag waren 65 – 70 mensen aanwezig rond de konijnen en duiven. Dus zoveel mensen 

blij gemaakt rond hun hobby. 

- Een mooie, overzichtelijke catalogus. Keurig gedrukt bij Dagbesteding de Pastorie te Kootstertille. 

- En uitermate gezellig lunch van 12.00 – 13.00 uur. Iedereen had een zitplaats op een goede 

stoel. Iedereen at en dronk uit aardewerk servies. Voorbereid en uitgevoerd door Wikje de Jong 

en drie van haar kinderen. Soep, luxebroodjes, hamburgers, allerlei soorten drinken, 

krentenbolletjes, fruit, …. Spannend, maar uitstekend gelukt. Überhaupt was de catering deze 

dag in goede handen bij Wikje. Niemand kwam te kort. Het meest positieve aan de lunch was de 

gezelligheid: samen eten laat mensen praten, uitwisselen en blij zijn. Er klonk dan ook 

voortdurend een opgewekt geklets in de sportzaal. 

- Een draaiend rad….eventjes, tussendoor, zeven rondes! Prachtige prijzen en in een ommezien 

waren alle plankjes verkocht. Jeetje, wat een plezier en swung. 

- Het vloeiende tempo in de dag……het liep gesmeerd zonder haast en drang. Voortdurend was er 

beweging met als gevolg dat de keuring rond twee uur afgerond was. Vervolgens een vlotte 

eindkeuring en prijsuitreiking. Kwart voor drie was alles afgerond. In plaats van haastig uitkooien 

bleven inzenders en keurmeesters nog lekker ‘hangen’. En nog iets drinken…..om in alle rust 

tussen half 4 en 4 uur de dieren uit de kooien te halen. Heel bijzonder hoe de dag in alle rust ten 

einde liep. Dat is elders wel anders. 

- Nogmaals de eindkeuring. Voortreffelijk geregeld door Reinder en Johannes L. Super, hoe dit 

liep. Immers, zo’n eindkeuring moet vlot en duidelijk verlopen. Van de meeste fokkers komt er 

geen dier op de eindkeuring en dus is zo’n eindkeuring maar beperkt interessant. Dat betekent 

dat het niet lang mag duren. En dat was zo! Een week later werd op de ééndagskeuring te Norg 

Noardburgum als voorbeeld genoemd en werd de manier van werken van Reinder/ Johannes 

nagevolgd. 

- De complimenten die het bestuur van alle keurmeesters ontving voor de fijne dag. 

- Na vier uur startte het opruimen van de sportzaal. Gezamenlijk zette een groep inzenders, leden 

en bestuursleden er nogmaals de schouders onder. Als de moed ons toch in de loop van de 

opruimactie in de schoenen zakte, was daar Wikje met een heerlijke gehaktbal en frisdrank. 

Super! 

- En dan…..het meest onzichtbare, meest vervelende werk! Het opruimen van alle kooien in onze 

opslag. Alles is op de donkere, miezerige avond van 18 november naar binnen gekwakt, alles ligt 

door elkaar, alles neemt veel te veel ruimte in. Theo van der Ploeg en Jan Sietse Valk hebben in 

alle stilte de boel op orde gebracht! Hulde, hulde!!! 

 



Natuurlijk zijn er verbeterpunten of ‘tips’. Even een paar zaken op een rijtje, waar we bij de 80ste 

Tytsjerksteradielshow aan moeten werken. 

- Er komen nog inzendingen per post en soms ook op het laatste moment. Het stroomlijnen van 

deze inschrijfformulieren moet beter opdat er geen knoop in de verwerking ontstaat. 

- Er was maar één toilet beschikbaar…..en dat is op 70 mensen te weinig. 

- De gangpaden tussen de kooien van de grotere konijnenrassen en daardoor ook bij de duiven 

waren te smal. 

- De gestempelde nummers op de kooikaarten waren slecht leesbaar, waardoor bij inzenders 

twijfel ontstond of hun dier in de goede kooi zat. 

- Het klaarmaken van de hamburgers zorgde voor veel stress omdat de stroomvoorziening uitviel. 

Mogelijk moeten we een alternatief bedenken voor de hamburgers. Of de overweging maken een 

groter deel van de lunch uit te besteden. 

- Rond de eindkeuring is nog meer winst te boeken door ons nog meer te concentreren op de 

indeling van de groepen konijnen. 

- Moeten we ook cavia’s uitnodigen ondanks het feit dat zowel Burgum als Trynwâlden geen 

caviafokkers heeft? 

- Er kan meer ingezet worden op de prijsuitreiking, mogelijk door een vooraanstaand iemand uit de 

gemeente Tytsjerksteradiel of vanuit de kleindierensport hierin een rol te geven. 

- Het opruimen van de kooien, enz. op het eind van de keuringsdag is altijd spannend. Eerst zijn er 

veel helpers, maar zo tegen zes uur blijven er vaak nog enkele doorzetters de laatste loodjes 

verzorgen. Dit jaarlijkse gegeven roept steeds de nodige frustratie op. Ook is er nauwelijks 

sprake van een gezamenlijke nazit, vooral doordat de kleine vrachtauto meerdere keren op en 

neer moet naar de opslag. Dit fundamentele punt moeten we oppakken. 

- De prijs van de catalogus was niet op de voorkant vermeld. 

- Volgend jaar ook een AOC- klasse? 

- Onze al stokoude inzenderlijst moet geactualiseerd worden.  

Ongetwijfeld ontbreken er tips en tops in bovenstaande lijstjes. Misschien schiet ons nog iets te 

binnen. Maar voorlopig tot zo ver onze evaluaties. 

 

Vervolgens kijken we als gezamenlijke besturen vooruit naar het nieuwe jaar. In 2024 organiseren we 

bij leven en welzijn een jongdierendag op vrijdagavond 13 september bij Reinder in Boelenslaan. Dat 

wordt opnieuw een open jongdierendag, dus ook van buiten onze clubs mag ingezonden worden. 

Johannes Looijenga heeft alvast vier keurmeesters vastgelegd. Overigens, dat heeft hij ook al gedaan 

voor onze 80ste Tytsjerksteradielshow, te houden op 23 november 2024. Voorafgaande aan de 

jongdierendag op 13 september 2024 organiseren we natuurlijk ook weer een kleintje jongdierendag 

op een avond in juli/ augustus. U hoort van ons. 

 

Tenslotte besluiten we om op 27 maart 2024 een deels gezamenlijke ledenvergadering te houden in 

mfc ‘De Balstien’ te Noardburgum. Voor de pauze 

houden KV Trynwâlden en PKV Burgum elk 

afzonderlijk hun traditionele jaarvergadering. Na de 

pauze, dus omstreeks 21.00 uur schuiven de leden 

van beide clubs bij elkaar om samen de vergadering 

voort te zetten en nader kennis te maken. U hoort 

van ons. 

 

De volgende gezamenlijke vergadering is gepland 

op 29 februari om 20.00 uur in ‘De Bân’ te Gytsjerk 

ter voorbereiding van de ledenvergadering. Op 16 

mei vergaderen we op dezelfde locatie met als inzet 

de jongdierendagen en de eerste opzet voor de 

80ste Tytsjerksteradielshow. In opperbeste stemming 

sluit Lucas Talsma om ruim 22.00 uur de 

vergadering. 


